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2. marts 2010

Besvarelse af FOU spørgsmål 134 stillet efter ønske fra folketingsmedlem Frank Aaen, EL.

Spørgsmål nr. 134:

Vil ministeren oplyse, hvor mange møder og arrangementer med Lockheed Martin ansatte i mi-
nisteriet eller Forsvarskommandoen har deltaget i?

Svar:

Ifølge gennemgang af kalendere for ansatte i Forsvarsministeriets departement er der fra 1. juli 
2007 til 31. december 2009 afholdt ca. 25 møder og arrangementer med Lockheed Martin. Den 
opgjorte periode dækker det tidsrum, hvor der har været størst mødeaktivitet med alle tre kan-
didater i kampflykonkurrencen. Det skal i den forbindelse bemærkes, at Forsvarsministeriets 
departement som udgangspunkt har imødekommet alle kandidaternes ønsker om mødeaktivite-
ter.

For så vidt angår den del af besvarelsen, der omhandler ansatte i Forsvarskommandoen, er der
til brug for min besvarelse af denne del af spørgsmålet indhentet en udtalelse fra Forsvarskom-
mandoen, der har oplyst følgende:

”Medarbejdere ved Forsvarskommandoen, herunder Projektkontor Nyt Kampfly, har i forbindelse 
med evalueringen af de tre kandidater i den danske kampflykonkurrence løbende haft møder 
med Lockheed Martin. Projektkontoret blev etableret i sommeren 2007, og der har siden etable-
ringen været afholdt ca. 15 møder og arrangementer med Lockheed Martin. Disse møder er 
afholdt for at afdække forskellige forhold i relation til den danske evaluering af bl.a. Joint Strike 
Fighter. Der er tale om såvel operative, logistiske og økonomiske forhold.”

Jeg kan henholde mig til det Forsvarskommandoen oplyste for så vidt angår den del af besvarel-
sen, der omhandler ansatte i Forsvarskommandoen.
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